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1 Kokouksen avaus ja edellisen kokouksen muistion hyväksyminen (liite 1) 

Puheenjohtaja avasi puumarkkinatyöryhmän kokouksen klo 8. Hyväksyttiin edellisen kokouk-
sen muistio. 

2 Ministerin ajankohtaiskatsaus 

Ministeri Essayah aloitti ajankohtaiskatsauksen kertomalla kehysriihen päätöksistä. Maa- ja 
metsätalousministeriö osallistuu hallituksen kehysriihessä linjaamiin säästötoimiin vähentämällä 
hallintoa ja leikkaamalla valtionavustuksia sekä nostamalla Metsähallituksen tuloutusta. Talous-
paineiden keskellä hallitus haluaa luoda kasvun edellytyksiä ja huolehtia maan turvallisuudesta 
ja huoltovarmuudesta. Ministeri nosti esiin biotalouden merkityksen. Sen nouseminen kasvun 
pakettiin on osoitus hallituksen tahtotilasta. Maa- ja metsätalousministeriön hallinnonala osallis-
tuu kasvun luomiseen biotalouden panostusten kautta. Suomessa on potentiaalia metsäpohjai-
sen arvonlisän moninkertaistamiseen. Myös kansainvälistä ja EU-tutkimusyhteistyötä vahviste-
taan ja rahoitusta suunnataan myös hallinnonalan tutkimuslaitosten tutkijatohtoriohjelmiin. 

Ministeri nosti esiin käynnissä olevan runsaan kehittämistyön. Metsänhoidon suosituksia evalu-
oidaan. Metsäkeskuksen nykyinen korjuujäljen tarkastusmenetelmä on ollut käytössä jo 20 
vuotta. Nyt on tarve siirtyä hyödyntämään vahvemmin uuden teknologian mahdollisuuksia. Met-
säkeskus tekee parhaillaan pohjatyötä yhdessä ministeriön ja asiantuntijoiden kanssa, jotta 
uusi nykyistä vaikuttavampi ja vakioitu menetelmä hakkuiden valvontaan ja laadun seurantaan 
olisi käytössä vuonna 2026. 
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Ministeri kertoi Suomen vanhojen ja luonnontilaisten metsien suojelussa edettävän hallitusoh-
jelman mukaan. Suojelupäätöksiä on luvassa tänä tai ensi vuonna, inventoinnit valtion mailla 
ovat jo alkaneet. Julkisuuslain mukaisesti ympäristöministeriössä ja maa- ja metsätalousminis-
teriössä olleet arviointipaperit on annettu pyynnöstä julkisuuteen. Vanhojen metsien kriteeristön 
valmistelua on tehty virkatyönä. Työtä jatketaan poliittisena työnä. Ministeri korosti, että tarvit-
semme hyvät kriteerit vanhojen metsien suojeluun. Vanhan metsän määritelmän lisäksi tarvit-
semme huolellisesti määritettyä luonnontilaisten metsien määritelmää sekä metsäkatoasetuk-
sen että REDIII:n toimeenpanoon. 

EU-aloitteisiin liittyen ministeri kertoi, ettei metsäkatoasetuksesta, ennallistamisasetuksesta tai 
monitorointiasetuksesta ole kuulunut mitään uutta. Metsäkatoasetuksen osalta on liikuttava kui-
tenkin kansallisesti eteenpäin ja tarkoituksena olisi lähettää hallituksen esitys lausunnoille tou-
kokuussa. Ennallistamisasetus näyttäisi jäävän seuraavalle puheenjohtajuuskaudelle. 

Katsauksessaan ministeri nosti esille myös biotalouden kasvun tekijänä koko EU:n alueella 
sekä For forest -ryhmän julkaiseman kirjoituksen. Lisäksi ministeri kertoi, että pääministerin 
kanssa on käyty ennakkokeskustelua sahatavarapakotteista ja asia on lähtenyt etenemään. 
Sahatavara ei ole ollut globaaleissa sanktioissa mukana, ja Japani on yhä hyvin vahva puuta-
varan ostaja Venäjältä. 

Ministeri kertoi, että Suomi on kutsuttu yhtenä biotalouden esimerkkimaana mukaan G20-ko-
koukseen Brasiliaan. Maa- ja metsätalousministeriö pitää kesäkuun kokouksessa puheenvuo-
ron aiheesta kestävä metsätalous. Lisäksi hän kertoi, että YK:n metsäfoorumi kokoontui viime 
viikolla (6.–10.5.2024) New Yorkissa. Kokouksessa ei varsinaisia uusia sitoumuksia tehty, 
mutta merkittävää oli se, että kokouksessa tehtiin ensimmäinen julistus kymmeneen vuoteen. 
Se velvoitti YK:n metsäfoorumin jäsenet muun muassa ryhtymään kiireellisiin toimiin metsien 
hävittämisen ja metsien tilan heikkenemisen pysäyttämiseksi ja suunnan kääntämiseksi sekä 
maanperän rappeutumisen estämiseksi vuoteen 2030 mennessä. Julistuksessa vahvistettiin 
YK:n metsästrategia 2017–2030 maailmanlaajuiseksi toimintakehykseksi. 

Puumarkkinatyöryhmässä keskusteltiin ajankohtaisaiheista. Keskustelussa nousi esiin muun 
muassa kehysriihi, puupolttoaineen verottomuus ja ammattidiesel, investointiverohyvitys ja epä-
varmuus sähköistämistuesta. Lisäksi keskusteltiin Metka-rahoituksen niukkuudesta. 

Keskustelussa nähtiin tärkeänä, että biotaloutta saataisiin niin kotimaassa kuin EU:ssa ajettua 
eteenpäin. Biotalouden ei tulisi jäädä pelkäksi kirjaukseksi tai komission puuhasteluksi, vaan 
sen tulisi näkyä myös tulevissa lainsäädäntöaloitteissa. Keskustelussa nousi esiin myös Suo-
messa valmistelussa oleva teollisuusstrategia.  

Metsäkatoasetukseen liittyen korostettiin muun muassa kansallisia seuraamuksia, jotka pitää 
hoitaa järkevästi. Huolta herätti erityisesti se, että asetuksen vaatimia järjestelmiä ei saada kun-
toon ajallaan. Keskustelussa EU-asetuksiin liittyen nousi esiin myös monitorointiasetus ja RED 
III. 

Keskusteltiin vanhoista metsistä ja niiden kriteereistä. Nähtiin haastavana, jos vanhojen met-
sien kartoittamiseen ei ole rahaa. Lisäksi keskustelussa nousi esiin turpeenkäyttö ja sen alas-
ajo, jolla on negatiivista vaikutusta energiatuotannon huoltovarmuuteen, puumarkkinoihin ja 
ruuantuotantoon etenkin eläintenpidon kautta. 

3 PTT:n metsäalan ennuste kevät 2024, Matti Valonen PTT (liite 2a, 2b)  

Matti Valonen esitti PTT:n metsäalan ennusteen. Työryhmä keskusteli esityksen jälkeen muun 
muassa raakapuun kustannuksista, ennusteesta puukaupan vilkastumiseen sekä metsähak-
keen lisääntyneestä käytöstä. 
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4 Ajankohtais- ja markkinakatsaukset (liitteet 3a MTK, 3b Sahateollisuus, 3c Metry) 

Tuotiin tiedoksi ennakkoon toimitetut markkinakatsaukset (MTK, Sahateollisuus, Metsäteolli-
suus). 

5 Puumarkkinaselvitys, Erno Järvinen, MMM (liite 4) 

Erno Järvinen esitti työryhmälle puumarkkinaselvityksen tilannekatsauksen. Käytiin läpi myös 
työryhmälle lähetetyn ennakkokyselyn kooste ja kiitettiin työryhmää erittäin aktiivisesta vastaa-
misesta kyselyyn. Keskusteltiin puumarkkinaselvityksen odotuksista ja keskeisimmistä kysy-
myksistä. Kirjattiin työryhmän evästykset muistiin.  

6 Muut asiat 

Ei muita asioita. 

7 Tiedoksi  

Elinkeinoelämän visio tieverkonkunnossapidosta 2030: Tieverkon kunnossapidon visio - Hy-
vällä tiellä parempaan tulevaisuuteen 

KONE-hankkeen tuotoksista julkaisu Silva Fennicassa: The effects of the EU’s forest-related 
policies on harvesting costs in Finland. 

8 Seuraava kokous 

Puumakkinatyöryhmän seuraava kokous järjestetään 8.10. klo 9–11 Meritullinkadulla. Ehdotet-
tiin, että syksyn kokouksessa olisi aika kuulla Kuution ajankohtaisia kuulumisia. 

9 Kokouksen päättäminen  

Päätettiin kokous klo 9.50. 

Liitteet 

Liite 1 Edellisen kokouksen muistio 
Liite 2a PTT - Metsäalan ennuste kevät 2024; esitys 
Liite 2b PTT-Metsaalan-ennuste_2024k 
Liite 3a MTK  
Liite 3b Sahateollisuus 
Liite 3c Metry puumarkkinakatsaus 
Liite 4 Puumarkkinatyöryhmän ennakkokysely 

https://www.tieyhdistys.fi/site/assets/files/1727/tieverkon_kunnossapidon_visio_-_loppuraportti_03_2024.pdf
https://www.tieyhdistys.fi/site/assets/files/1727/tieverkon_kunnossapidon_visio_-_loppuraportti_03_2024.pdf
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fdoi.org%2F10.14214%2Fsf.23018&data=05%7C02%7Canssi.ahtikoski%40luke.fi%7C7780c1f7046e4728546b08dc5a525352%7C7c14dfa4c0fc47259f0476a443deb095%7C0%7C0%7C638484556834420748%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQI-joiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=CfjiQ%2BqvU04AsyrasT5wUCgQLoZXn2DkIyZEXkbXkqk%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fdoi.org%2F10.14214%2Fsf.23018&data=05%7C02%7Canssi.ahtikoski%40luke.fi%7C7780c1f7046e4728546b08dc5a525352%7C7c14dfa4c0fc47259f0476a443deb095%7C0%7C0%7C638484556834420748%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQI-joiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=CfjiQ%2BqvU04AsyrasT5wUCgQLoZXn2DkIyZEXkbXkqk%3D&reserved=0

